
November 23, 2008 

  

Hatour 14, 1725 
The second Sunday of Hatour 

 

 

To you it has been given to know the mystery of the 

kingdom of God 

 
 God resides in heaven, He is the center of heaven…. But in heaven lives angels. 

 
 Angels are illuminated creatures, they were created in the first day when God created 

light “Then God said, "Let there be light"; and there was light” (Genesis 1 : 3). 

Because angels have illuminated nature, they have bright bodies and they are spirits 
“Who makes His angels spirits And His ministers a flame of fire” (Psalm 104: 4). 

The church’s opinion is that the angels are creatures who have spiritual illuminated 

bodies. They have a limited understanding but it exceeds very much the human 
understanding, there limits are related to their jobs and works in heaven. The Lord Jesus 

Christ proved that when He spoke about the end of the world “But of that day and hour 

no one knows, not even the angels of heaven, but My Father only” (Matthew 24 : 36). 
Angels have an eternal nature, they do not die; the Lord Jesus Christ says “But they 

which shall be accounted worthy to obtain that world, and the resurrection from 

the dead, neither marry, nor are given in marriage: Neither can they die any more: 

for they are equal unto the angels; and are the children of God, being the children 

of the resurrection” (Luke 20 : 35, 36)… no one can know their number. 
 

 Angels have the privilege of being holy because of their permanent presence with the 

Lord, that is why we call them the holy angels. They also have wisdom and capability to 
move fast for they do not have material bodies. They also have beautiful voices by which 

they sing and praise God. Angels do have many kinds of work according to what is 

required from them. There are the angels who stand before the Lord’s throne; their work 
is to bow down, worship and praise. Also there are other angels who are considered as 

links between heaven and earth. Angels’ works which are related to God only are 

praising, worshiping, executing the orders and judgments of God and announcing 
messages from God to people. 

 

 Angels do also encourage faithful people during their tribulations as it happened with 
Saint Paul the apostle “For there stood by me this night an angel of the God to whom 

I belong and whom I serve,"saying, ‘Do not be afraid, Paul; you must be brought 

before Caesar; and indeed God has granted you all those who sail with you.’ (Acts 
27 : 23). Angels are around us, they raise our prayers to God. 

 

 When the priest allows the angel of the oblation to go he says “O angel of this holy 
oblation flying high with this praise remember us in front of the Lord” And at the end 

they carry our souls to heaven as the Lord Jesus said in the story of Lazarus “So it was 

that the beggar died, and was carried by the angels to Abraham’s bosom. The rich 

man also died and was buried.” (Luke 16 : 22). 

 

 There are grades for angels: 7 archangels followed by the angels, the cherubim and the 
seraphim then the thrones the dominions and the powers. 

 

 

۱٢٧٥هاتور  41  
هي هاتىر ثاًىالأحذ ال  

 ۲٠٠٠ ٔٛفّثش 32 

  
 قد أعطى لكم أن تعرفوا سر ملكوت الله 

 
 الله ٘ٛ اٌساوٓ فٝ اٌسّاء تً ٘ٛ ِشوض اٌسّاء ... ٌىٓ يذيا فٝ اٌسّاء اٌّلائىح. 
  

 " وقال الله اٌّلائىح ِخٍٛلاخ ٔٛسأيح خٍمد فٝ اٌيَٛ الأٚي ديّٕا خٍك الله إٌٛس
( ٚرٌه لأْ ٌٍّلائىح طثيعح ٔٛسأيح فُٙ أجساَ ٣: ١" )ذه كان نورلٌكن نور ف

(. 1 :١٠٤" )ِض الصانع ملائكته رٌاحا وخدامه نارا ملتهبةٔٛسأيح ٚ٘ٝ أسٚاح "
فشأٜ اٌىٕيسح ئْ اٌّلائىح ٘ٝ ِخٍٛلاخ ٌٙا أجساَ سٚدأيح ٔٛسأيح. ٌُٚٙ طثيعح 

ن ٚفُٙ الإٔساْ فّعشفح عالٍح ٌٚٙا ئدسان ٚفُٙ ِذذٚد ٌىٕٗ يفٛق تىثيش ئدسا
اٌّلائىح ٌيسد ِعشفح ِطٍمح تً ٘ٝ لاصشج ِٚذذٚدج تذسة ٚظائفُٙ ٚأعّاٌُٙ فٝ 

ذلك  ِاوااٌسّاء. ٚلذ تش٘ٓ اٌسيذ اٌّسيخ تزٌه عٕذِا ذىٍُ عٓ ٔٙايح اٌعاٌُ فماي: "
الٌوم وتلك الساعة فلا ٌعلم بهما احد ولا الملائكة الذٌن فً السماء ولا الابن الا 

ٌٍّٚلائىح طثيعح خاٌذج أٜ أُٔٙ لا يّٛذْٛ يمٛي اٌسيذ  .(23:  31)ِد  "الآب
اهلا للحصول على ذلك الدهر والقٌامة من الاموات لا  ولكن الذٌن حسبوااٌّسيخ "

" )ٌٛ ٌزوجون ولا ٌزوجون. اذ لا ٌستطٌعون ان ٌموتوا اٌضا لانهم مثل الملائكة
 .ٛ عذد اٌّلائىح( ... ٚلا يسرطيع أدذ أْ يعشف وُ ٣٦٘،  ٣٥: ٢٠

 

 ٚذائُ فٝ دضشج الله ٌزٌه ٔذعُٛ٘ اٌّلائىح اٌٛجٛدُ٘ ٌٌّلائىح يّراصْٚ تاٌمذاسح ا
اٌمذيسيٓ ُٚ٘ يّراصْٚ تاٌذىّح ٚاٌمذسج عٍٝ سشعح اٌذشوح فٍيس ٌُٙ أجساد ِاديح 

ٚيمَٛ اٌّلائىح  .ذعٛلُٙ ٚيّراصْٚ أيضاً تاٌصٛخ اٌجّيً فُٙ يشّْٔٛ ٚيسثذْٛ الله
ُٚوً ئٌيُٙ فٕٙان ِلائىح لائّْٛ أِاَ عشش الله  تأعّاي وثيشج ِٚرٕٛعح دسة ِا 
عٍُّٙ ذمذيُ اٌسجٛد ٚاٌعثادج ٚاٌرسثيخ، ٕٚ٘ان ِلائىح يىْٛٔٛ دٍمح ئذصاي تيٓ 
اٌسّاء ٚالأسض فأعّاي اٌّلائىح ذخص الله ٚدذٖ واٌرسثيخ ٚاٌعثادج ٚذٕفيز الأٚاِش 

 .سسائً ِٓ الله ئٌٝ اٌثشش ٚأدىاَ الله ٚئعلاْ
 

 " لانه وقف اٌّلائىح أيضاً يشجعْٛ اٌّإِٕيٓ فٝ ِذُٕٙ وّا دذز ِع تٌٛس اٌشسٛي
بً هذه اللٌلة ملاك الاله الذي انا له والذي اعبده قائلا لا تخف ٌا بولس.ٌنبغً لك 

( ٢٣: ٢٢" )أع ان تقف امام قٌصر.وهوذا قد وهبك الله جمٌع المسافرٌن معك
 .ِذيطيٓ تٕا يشفعْٛ صٍٛاذٕا ٚطٍثاذٕا لله فاٌّلائىح

 

  اٌطائش ئٌٝ  اٌطا٘ش ِلان اٌزتيذح يمٛي "يا ِلان ٘زٖ اٌزتيذح اٌىا٘ٓ يصشفعٕذِا
اٌعٍٛ تٙزٖ اٌرسثذح أروشٔا أِاَ اٌشب" ٚفٝ إٌٙايح يذٍّْٛ أسٚادٕا ئٌٝ اٌسّاء وّا 

اٌٝ دضٓ لاي اٌسيذ اٌّسيخ فٝ لصح ٌعاصس "فّاخ اٌّسىيٓ ٚدٍّرٗ اٌّلائىح 
 (٢٢: ١٦اتشا٘يُ.ِٚاخ اٌغٕي ايضا ٚدفٓ" )ٌٛ 

 

  ُ٘ٚ اٌسيشافيُ و يرثعُٙ اٌّلائىحٚ ٢ٌٍّٚلائىح سذة ٚدسجاخ. سؤساء اٌّلائىح
 .الأستاب ٚالأجٕاد ٚاٌسلاطيٓ ٚاٌشاسٚتيُ ٚاٌىشاسٝ



  
 الكنيسة أخبار

 يبدأ صوم الميلاد المجيد يوم الثلاثاء القادم وكل عام وأنتم بخير. .4

رة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس حفل لصالح الراعى تقيم أس .3
ديسمبر وتباع  ۱٤وأم النور لخدمة المعدمين بمصر يوم الأحد 

 التذاكر بالقاعة.

 درس الكتاب بعد عشية السبت القادم من سفر اللاويين. .2

 إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب يوم الثلاثاء القادم. .1

 Atrium le( فى ice skatingيقوم نادى أبناء النور برحمة ) .5

 .3002نوفمبر  32وذلك يوم السبت الموافق  1000
 

 مشاركة
تشارك الكٌيطح عائلح الورحىم ضعذ تكلا هشاعرهن وترجى له ًياحاً فى أحضاى 

 القذيطيي وهى زوج الطيذج إيسيص تكلا ووالذ الطيذج أوجيٌيه تكلا

 

CHURCH NEWS 
 

1. The Fast of the feast of Nativity will begin next Tuesday, may 

the Lord give you joy every year. 

2. Saint Monica and Saint Augustine group will be holding a 

fundraising dinner for the sake of the Shepherd & Mother of 

Light to help the poor people of Egypt. The fundraising will 

be on Sunday, December 14, 2008. Tickets are available at 

the Church’s hall. 

3. Next Saturday’s Bible study will be from the book of 

Leviticus. 

4. Meeting of Saint John the beloved will be next Tuesday. 

5. Sons of Light group are organizing an ice skating trip to 

Atrium le 1000 next Saturday 29 November 2008. 

 

Condolences 
The church shares the family of the departed Saad Takla their 

feelings and asks that his soul be reposed in the bosom of the 

saints. He is the husband of  Izis Takla and father of Eugenie 

Takla 

   

 

Church News and Schedule by telephone:  

274-1589   

Chruch’s website www.stmarkmontreal.ca 

 
    For visitation, please contact any of the fathers and leave a 
message 

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119  fr_pishoy@hotmail.com                                           
Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com 

 

Service Schedule مواعيــد الخدمــــة 

+ Meeting of St. John 

the beloved 
Tue 11 AM 

+ إجتواع أضرج هاريىحٌا 

 الحثية

+ Confessions Tue 4 – 7½ PM إعتـرافــــــــاخ + 

+ Holy Liturgy  Wed 5½ - 7½ AM ـىـ+ القذاش الإلهــ 

+ Prayer Meeting Thu 7 – 8 PM إجتواع صلاج + 

+ St. Monica and St. 

Augustine group 

meeting 
Thu 8 -  9 PM 

+ إجتوـاع أضرج القـذيـطح 

 أغططيٌىش هىًيكا والقذيص

+ Holy Liturgy  Fri 8 - 10 AM ـىـ+ القذاش الإلهــ 

+ Youth Meeting Fri 8 - 9½ PM إجتواع الشثاب + 

+ Coptic hymns class 

   (KG – Grade 6) 
Sat  1½ - 3 PM 

 و قثطى اى+ درش ألح
 (KG   -  grade 6) 

+ Sons of Light Club 

(age 10 – 16) 
Sat 2-7 PM 

 01+ ًادي أتٌاء الٌىر) ضي 

 ضٌح( 01 –

+ Coptic hymns class 

   (high school & +) 
Sat  6 - 7½ PM 

 + درش ألحاى و قثطى
(high school & +) 

+ Vespers prayer, 

Bible study and 

praises 
Sat 7½ PM  عشيح، درش كتاب، تطثحح + 

+ Holy Liturgy  Sun 8½- 11½ AM ـىـ+ القذاش الإلهــ 

+ Sunday School  Sun 12 – 1 PM  +هذارش الأحــــذ 

+ Meeting of the 

Eritrean brethren 
 Sun 1 - 2  PM إجتواع الأخىج الإرترييي + 

+ Service meeting Sun 2 - 3 PM إجتواع الخذهح + 

 

http://www.stmarkmontreal.ca/
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